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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni-Sesja 

Protokół nr LIV/22 

 

LIV Sesja Rady Powiatu Wołowskiego  

Obrady rozpoczęto 15 września 2022 r. w godz. 13:00 a zakończono o godz. 16:04 w Starostwie 

Powiatowym w Wołowie, pl. Piastowski 2. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych. 

 

Obecni: 

1. Janusz Kawalec – Przewodniczący Rady 

2. Stanisław Borkowski 

3. Janusz Dziarski 

4. Artur Fojt  

5. Michał Gołąb  

6. Bartosz Granat  

7. Jarosław Iskra  

8. Stanisław Jastrzębski 

9.  Kamil Jeżyna 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Józef Szumilas  

15. Urszula Wojtyło 

16. Anna Wróbel  

 

Ponadto uczestniczyli: 

p. Andrzej Nejman - Sekretarz Powiatu. 

s. Agata Wójcik - Dyrektor Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Wiosna” w Krzydlinie 

Małej. 

St. Bryg. Wojciech Maciejewski  - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Wołowie. 

p. Paweł Szewczyk - Powiatowy Inspektor Weterynarii w Wołowie. 

p. Anna Janus  - Dyrektor Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego w Wołowie. 

p. Małgorzata Tkaczyk  - Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie.  

mec. Marcin Cichy - obsługa prawna Starostwa. 

 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego otworzył LIV Sesję Rady Powiatu Wołowskiego. 

Przywitał obecnych gości.  
 

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum, stwierdził iż w Sesji uczestniczy 14 radnych. 

Kworum jest spełnione. 
 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Radny p. Stanisław Jastrzębski przypomniał o złożonym wniosku w sprawie zaproszenia na najbliższą 

sesję Prezesa spółki Powiatowe Centrum Medyczne w Wołowie (PCM) p. Piotra Burdacha. 
 

Starosta p. Janusz Dziarski nadmienił, że prezes spółki PCM aktualnie uczestniczy w negocjacjach  

w celu pozyskania dodatkowych środków fin. dla spółki. 
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Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Borkowski , Janusz Dziarski , Artur Fojt , Bartosz Granat , Jarosław Iskra , Stanisław 

Jastrzębski , Kamil Jeżyna , Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, 

Zbigniew Posacki , Józef Szumilas , Urszula Wojtyło 

NIEOBECNI (3) 

Michał Gołąb , Zbigniew Skorupa , Anna Wróbel  
 

Przewodniczący Rady stwierdził, że 14 głosami „za”, przy braku głosów „przeciwnych” i braku 

głosów „wstrzymujących” Rada przyjęła porządek posiedzenia. 

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wobec braku materiałów do przyjęcia przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 
 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  
 

5. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej  

w Wołowie w 2021 roku. 

 

St. Bryg. Wojciech Maciejewski przedstawił sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Wołowie w 2021 roku. 

 

Radny p. Zbigniew Posacki zapytał, czy jest możliwość przeprowadzenia szkoleń z udzielania 

pierwszej pomocy medycznej w szkołach. 

 

St. Bryg. Wojciech Maciejewski potwierdził taką możliwość.  

 

Przewodniczący Rady złożył podziękowania Komendantowi za wystąpienie oraz pracę na rzecz 

społeczeństwa.  

 

6. Sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo - Wychowawczej Typu Socjalizacyjnego  

w Wołowie za 2021 rok.  

 

p. Anna Janus przedstawiła sprawozdanie z działalności Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej Typu 

Socjalizacyjnego w Wołowie za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady odniósł się do pomysłu przejścia z pieczy instytucjonalnej do rodzinnej formy. 

Zapytał jak p. Dyrektor ocenia szanse realizacji tego pomysłu. 

p. A. Janus odparła, iż rodzinom brakuje wsparcia specjalistycznego. Praca wymaga wielu poświęceń. 

Nadto musiałaby zmienić się również gratyfikacja finansowa.  

Odniosła się do sprawy podwyżek płac. W placówce nie było wzrostu wynagrodzeń od 10 lat. 

Wychowawcy myślą o odejściu do szkół. Zarobki są bardzo niskie. Zapytała, czy jest szansa na 

zmianę tej sytuacji.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  
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W tym miejscu do obrad dołączyła radna p. A. Wróbel. 

 

7. Informacja n/t działalności Zespołu Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych „Wiosna”  

w Krzydlinie Małej w 2021 roku.  

 

s. dyrektor Małgorzata Wójcik przedstawiła informację n/t działalności Zespołu Placówek 

Opiekuńczo-Wychowawczych „Wiosna” w Krzydlinie Małej w 2021 roku.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy faktem jest, że młodsze dzieci mają większą szansę na adopcję. 

s. dyrektor Małgorzata Wójcik potwierdziła, jednocześnie dodała, że zdarzają się adopcje starszych 

dzieci.  

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie za 2021 rok. 

 

p. Małgorzata Tkaczyk przedstawiła sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Wołowie za 2021 rok. 

 

W tym miejscu radny M. Gołąb przybył na posiedzenie.  

 

p. Małgorzata Tkaczyk odczytała informację przedstawioną przez Kancelarię Prawną SWWB dot. 

zakończonego sporu i zasądzonej na rzecz Powiatu Wołowskiego kwoty ponad 40 tys. zł od Pow. 

Wałbrzyskiego oraz toczącej się sprawy sądowej dot. zwrotu kosztów za pobyt 3 dzieci z pow. 

milickiego przebywających w placówce Powiatu Wołowskiego.  

Radny p. Stanisław Borkowski zapytał o dzieci ze Smogorzowa. Czy sprawa jest w sądzie? 

p. M. Tkaczyk odparła, że to osoby pełnoletnie. Potwierdziła, że sprawa jest w sądzie. 

 

Radny p. Józef Szumilas zapytał z jakich przyczyn 2 dzieci przeszło do placówki opiekuńczo- 

wychowawczej. Odnośnie sprawy sądowej zapytał, czy Pani Kierownik wysyła noty obciążeniowe na 

bieżąco za dzieci, które przebywają w placówkach Powiatu. W sprawozdaniu została zawarta 

informacja, że 8 uczestników ukończyło kurs przeciwdziałający przemocy w rodzinie, a ile osób 

zostało skierowanych na kurs? Czy do odbycia kursu kieruje sąd? 

 

p. Małgorzata Tkaczyk odparła, iż skierowanych do odbycia kursu było 10 osób, ostatecznie 

ukończyło 8 osób. Dodała, że jest prowadzony monitoring w tej sprawie.  

 

Radny p. J. Szumilas zapytał jakie są sankcje za nieukończenie kursu. 

 

p. M. Tkaczyk wskazała, iż to sąd wzywa do odbycia kursu. To były dzieci Pani Dolińskiej, cała ta 

trójka. Dzieci chciały same opuścić tę rodzinę zastępczą.  

 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie powiatu w roku 2021. 

 

p. Paweł Szewczyk przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego na terenie 

powiatu w roku 2021. 

 

Radny p. Zbigniew Posacki odniósł się do danych statystycznych uzyskanych z ARMIR ze stycznia 

2019 r., wg których na terenie pow. wołowskiego było 1240 szt. trzody chlewnej. Zaczęły się kontrole 

bioasekuracji w gospodarstwach, na koniec czerwca 2022 r. było już 166 szt. trzody chlewnej.  
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Stwierdził, że to redukcja trzody chlewnej o ponad 90%. Zapytał, czy wirus zdziesiątkował trzodę. 

Prewencyjnie wybito zdrowe zwierzęta. Pierwszy przypadek stwierdzono w lipcu 2022 r. Rolnicy 

przeżywają dramaty. Dziki przenoszą wirusa ASF. W lasach brak bioasekuracji, w gospodarstwach 

jest. Wojewoda wydał decyzje w sprawie dokonania odstrzału. W 2021 r. 862 dziki odstrzelone, 6 

przypadków obecności wirusa. Zapytał jaki wpływ ma wirus ASF na człowieka. Wg jego wiedzy nie 

ma zagrożenia dla ludzi tym wirusem.  

p. Paweł Szewczyk potwierdził, że wirus ASF nie stanowi zagrożenia dla ludzi.  

Radny p. Zbigniew Posacki zapytał o ilość zaszczepionych psów przeciw wściekliźnie na terenie pow. 

wołowskiego. Czy jest prowadzony monitoring?  

p. Paweł Szewczyk odparł, iż odpowie radnemu na piśmie, nie posiada w tym momencie takich 

danych. 

Radny p. Z. Posacki, dodał, że nie ma kontroli u gospodarzy, mimo że to obowiązkowe szczepienie. 

p. Paweł Szewczyk nie zgodził się z radnym, dodał, że kontrole są wykonywane, również planowe 

kontrole. 

Radny p. Z. Posacki wskazał, że wścieklizna jest groźna dla człowieka. Odczytał definicję wirusa 

wścieklizny. Zwrócił się z apelem, by nie niszczyć gospodarstw rolnych, to są dramaty ludzi w obliczu 

panującej drożyny, szczególnie że wirus ASF nie jest niebezpieczny dla ludzi.  

p. Paweł Szewczyk odparł, iż właściciele gospodarstw z powiatu wołowskiego w których dokonano 

utylizacji trzody chlewnej otrzymali odszkodowanie. Przypomniał, iż zbadano w pierwszym półroczu 

zwierzęta, wg danych to kilkanaście procent chorych dzików.  

Przewodniczący ogłosił przerwę 5 minut w obradach.  

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie.  

 

10. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między sesjami. 

 

Starosta J. Dziarski przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu między sesjami.  

Radny p. M. Nejman zapytał, czy p. Starosta od ostatniej sesji podjął próby działania na rzecz 

pracowników starostwa/jednostek. Zapytał o komentarz do artykułu, który ukazał się w lokalnym 

tygodniku, iż lekarze z uwagi na stan zdrowia nie mogę pracować w PCM, a pracują w innych 

placówkach medycznych. Zapytał, czy był to faktyczny powód zawieszenia oddziału szpitala. 

Radny M. Gołąb opuścił posiedzenie.  

p. Starosta J. Dziarski wskazał, iż syt. finansowa powiatu od ostatniej sesji nie zmieniła się.  

Powiatowi zostały przyznane środki finansowe w związku z nowelizacją ustawy o dochodach JST. 

Nadmienił o braku odpowiedzi Marszałka Woj. Dolnośląskiego w sprawie szkoły w Lubiążu. 

Wspomniał o prowadzonych działaniach ograniczających wydatki. Odnośnie sprawy lekarzy opisanej 

w lokalnej gazecie odpowie p. Prezes, gdyż nie posiada szczegółowej wiedzy w sprawie.  

Radny p. M. Nejman odniósł się do braku przepływu informacji o którym wspominali pracownicy. 

Radny p. Kamil Jeżyna zapytał o protokoły z posiedzeń i wskazał ich brak. Przytoczył zapisy Statutu 

Powiatu Wołowskiego. Zwrócił się o poprawienie organizacji pracy Biura Rady i Zarządu, gdyż to 
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kompetencja starosty. Zwrócił się do Przewodniczącego Rady o zainteresowanie się sprawą. Odniósł 

się do sesji Rady Miejskiej Brzegu Dolnego, gdzie w uzasadnieniu do projektu uchwały zmieniającej 

budżet zostały zmniejszone wyd. majątkowe dot. dotacji dla Powiatu Wołowskiego na remontu drogi 

w Godzięcinie. Zapytał, czy Pan Starosta ma wiedzę na temat zmian w budżecie Gminy Brzeg Dolny.  

Radny p. Stanisław Jastrzębski odparł, iż rozmawiał z Burmistrzem Gminy Brzeg Dolny P. Pirkiem i 

burmistrz nie wycofuje z deklarowanego 50% dofinansowania. Jeżeli będzie potrzeba te środki znajdą 

się w budżecie gminy. Dodał, iż sytuacja samorządów jest zła z uwagi na ogromne spadki dochodów 

samorządu z tytułu CIT i PIT.  

p. Starosta J. Dziarski potwierdził słowa radnego p. S. Jastrzębskiego.  

Radna p. Urszula Wojtyło zapytała o realizację zadania dot. instalacji C.O. w spółce PCM, gdzie 

termin realizacji był do 15.08.2022 r. Odnośnie ogłoszonego przetargu bez negocjacji na przebudowę 

budynku ZOL w Wołowie, zapytała jaka kwota została wystawiona do oferty. Zapytała o termin 

ogłoszenia przetargu termomodernizacji bud. CKZIU w Wołowie oraz termin zakończenia inwestycji. 

p. Starosta J. Dziarski wskazał, iż odpowiedzi dot. CKZIU w Wołowie udzieli na piśmie. Odnośnie 

bud. ZOL w Wołowie, przetarg ogłaszany był kilkakrotnie i nikt się nie zgłosił. Szczegółowa 

odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  

Radna p. U. Wojtyło doprecyzowała pytanie, iż miała na myśli kwotę do zamówienia bez negocjacji. 

Dodała, że przystąpienie do realizacji zadania tj. remontu drogi w Godzięcinie wymaga 

zabezpieczenia w budżecie całej kwoty na zadanie, w przeciwnym razie dojdzie do naruszenia 

dyscypliny fin. publ., chyba że zadanie zostanie podzielone. 

Radny p. Z. Posacki zapytał o koszt audytu oświatowego. Czy był składany wniosek do RFRD na rok 

2023? Odnośnie przetargu dot. CKZiU w Wołowie, zapytał czy będzie ogłoszony przetarg na prace 

budowlane. Nadto dopytał o sprawę dot. decyzji ZRID, gdyż otrzymał od p. T. Wróblewskiego 

informację, że gmina nie zaktualizowała map i nie w tym miejscu zrobiła ogrodzenie, zwrócił się o 

wyjaśnienie. 

p. Starosta J. Dziarski w odpowiedzi odparł, iż pytanie zostanie zadane p. T. Wróblewskiemu w celu 

uzyskania odpowiedzi. Nie był składany wniosek w ramach RFRD. 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

11. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację na temat działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

12. Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Wobec braku głosów przystąpiono do kolejnego punktu.  

 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

14. Wolne głosy, komunikaty. 

 

Przewodniczący Rady poinformował Radnych, iż kolejna sesja może być zwołana jeszcze w tym 

miesiącu. 

  

15. Zakończenie obrad. 
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W związku z  wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 

LIV Sesję Rady Powiatu Wołowskiego.  
 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego  

 

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


